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نشست خبری کیومرث هاشمی برای بررسی وضعیت کاروان اعزامی به المپیک 
ریو در محل کمیته ملی المپیک برگزار شد.

رئیس کمیته ملی المپیک در ابتدای نشست بیان کرد: حضور در المپیک ریو و 
موفقیت در آن کار سختی است اما نشدنی نیست. وظیفه ذاتی کمیته المپیک 
پاسداری از ارزش های منشور المپیک است و کار اجرایی آن توسط فدراسیون 
ها انجام می شود. کمیته المپیک باید از ارزش های فدراسیون ها حمایت کند 
و ما قهرمان محور و فدراســیون محور هســتیم. اگر مشکلاتی فدراسیون ها 
دارند باید صادقانه بگویند. اگر قهرمانان ما نباشــند ما به لحاظ وجودی نقشی 

دیگر نمی توانیم داشته باشیم. از این لحاظ می گوییم قهرمان محور هستیم.

باید مدافع حق قهرمانان و فدراسیون ها باشیم
او ادامــه داد: بهترین های دنیا در المپیک حضور دارنــد و باید توجه زیادی به 
قهرمانان و فدراسیون ها داشته باشیم و مدافع حق آنها باشیم چون آنها اصل 

در ورزش هستند.
رییس کمیته ملــی المپیک همچنین گفــت: در 15 دوره بازی های المپیک 
حضور داشــتیم یعنی از المپیک 1948 لندن تا المپیک 2012. در این حضور 
15 دوره ای توانستیم 60 مدال کسب کنیم. کشوری مانند مجارستان با وجود 
مشــابه بودن شــرایط اما 10 برابر ما مدال گرفته که دلیل آن سرمایه گذاری بر 

روی رشته های پایه و پرمدال است.
او ادامــه داد: 8 دوره از حضور ما در المپیک قبــل از انقلاب بوده که 29 مدال 
گرفته ایم و در هفت دوره بعد از انقلاب 31 مدال به دســت آورده ایم. در هفت 
دوره فقــط مدال طلا گرفته ایم. کــه از آن 2 دوره قبل از انقلاب و 5 دوره بعد از 
انقلاب بوده است. قبل از انقلاب در دو رشته کشتی و وزنه برداری مدال داشته 
ایم اما بعد از انقلاب ضمن حفظ این دو رشته، رشته های تکواندو و دوومیدانی 

را نیز اضافه کرده ایم.
هاشــمی ادامه داد: 63.3 در صد مدال های بعد از انقلاب به وســیله کشتی 
به دست آمده است. ســهم وزنه برداری 26.6 درصد، دوومیدانی 1.6 درصد 
و تکواندو 8.3 درصد است. هشــت مدال طلا کشتی، 5 طلا وزنه برداری و 2 

مدال طلا تکواندو گرفته است.

کار برای فدراسیون ها سخت شده است
وی همچنین گفت: این دوره از ســخت ترین سال های ورزش از لحاظ منابع 
مالی بوده اســت و کار برای فدراســیون ها ســخت شــده بود. ما در دو فاز گام 
برداشــتیم؛ یکی کسب سهمیه و دیگری توجه به رشــته های مدال آور و رشته 
هایی که امکان کســب مدال برایشان وجود داشته اســت. در حال حاضر 32 
ســهمیه کســب کرده ایم. در برخی رشــته ها مانند بوکس و تنیس روی میز به 
لحاظ ســهمیه زیاد نگرانی نداریم. در والیبال اگر مشــکلی پیش نیاید به گفته 
رییس فدراسیون سهمیه را می گیریم اما در بخش مدال آوری کار بسیار سخت 

و سنگین است.

کمکی از دستمان برای فدراسیونها بر نمی آید، حداقل 
اذیتشان نکنیم

رییس کمیتــه ملی المپیک بــا بیان اینکه تشــخیص رتبــه در المپیک کار 
ســختی اســت، تصریح کرد: کار مطالعاتی انجام شــده بر این اساس است 
که از المپیک ســیدنی تا لندن میانگین رتبه های اول تــا چهلم را گرفتیم و 
کشــوری که رتبه دهم را داشــته به طور میانگین 8.5 مدال گرفته است. ما 
اگر مثلا 5 مدال طلا بگیریم بر روی رتبه پانزدهم می توانیم حســاب کنیم. 
با توجه به ظرفیتمان کســب این تعداد مدال نشــدنی نیســت. 5 ماه حیاتی 
برای ورزش کشــور و حضور موفق در المپیک داریم. هر عاملی باعث شود 
فدراسیونها و قهرمانان آسیب ببینند، در کسب مدال و رتبه نقش دارد و باید 
پاسخگو باشــد. با پول ندادن ها و کنار نگذاشــتن های اختلافات شخصی 
فدراســیون ها در سخت ترین شــرایط کار می کنند و شــهادت می دهم که 
فدراســیون ها به جهات مختلف مظلومانه کار می کنند و باید آنها را حمایت 
کنیم. اگر کمکی از دســتمان بر نمی آید نباید اذیتشان کنیم و باید احساس 
کنند مســئولان ورزش در کنارشان هستند و در کنارشان هستیم در غیر این 

صورت کار سخت می شود.

توجه نشود شاید نتایج المپیک پکن تکرار شود
او ادامه داد: قضاوت در بحث تعداد و نوع مدال خیلی ســخت است زیرا تعداد 
سهمیه ها مشخص نیســت و یا نفرات مشخص نیســتند. اما می توانم بگویم 
ظرفیت مــدال آوری از نظر رنگ مدال تا شــش مدال وجود دارد اما مشــروط 
به اینکه حمایت شــوند. انــدازه اعتباراتی که به فدراســیون ها می دهیم اندازه 
یک فدراســیون در کشور قطر نیست. ما چاره ای نداریم جز اینکه از فداسیونها 
حمایت کنیم. وقتی ســهم مدال آوری در کشــتی و وزنه بــرداری را می بینیم 
طبیعی اســت که باید به آنها توجه بیشــتری شود. در رشــته های تیراندازی و 
بوکس امکان کســب مــدال آن هم از نــوع خوش رنگش داریــم. حتی جودو 
که کســب ســهمیه نکرده اســت. در بخش بانوان که ان شــاءالله دو سهمیه 
مــی گیریم امکان کســب مدال دارند و چــرا نباید از آنها حمایت شــود. اگر در 
 این عرصه توجه نشــود شــاید نتایج المپیک پکن تکرار شــود و این موضوع را 

هشدار می دهم.

 بودجه ندهند کاروان ساحلی به بازیهای جهانی 
اعزام نمی شود

هاشــمی در مورد بودجه نیز گفت: نزدیک 35 میلیارد تومان به فدراسیون ها 
و پارالمپیک بودجه داده ایم. ما در دو ردیف اعتبار می گیریم که ردیف اصلی 
و متفرقه است اما هنوز 25 درصد اعتبارات خود را نگرفته ایم. ما از بودجه ای 
درخواســت کرده بودیم نصف آن را در نظر گرفته بودند و شش میلیارد را هنوز 
دریافت نکرده ایم. برای بودجه ســال آینده 113 میلیارد تومان در خواســت 
کرده ایم زیرا ســال المپیک است و اگر داده نشود بر روی بحث کاری اثر می 
گذارد امــا آنچه در لایحه آمده 53 میلیارد اســت. البته درخواســت کردیم تا 
پایان ســال 30 میلیارد بدهند تا به فدراســیون ها کمک کنیم. در نظر داریم 
اگر بودجه کامل را بدهند کاروان ســاحلی را اعــزام کنیم در غیر این صورت 
بدون تعارف کاروان ساحلی اعزام نمی شود. برای المپیک مجبوریم سیاست 

ها را نیز تغییر دهیم.
هاشمی در پاسخ به این پرسش که آیا رفتن به نهاد ریاست جمهور برای کمک به 
بحث کاروان المپیک نتیجه ای در بر داشته است، خاطر  نشان کرد: جهانگیری 
تنها معاون اولی است که تاکنون سه بار به مراسم های ورزشی آمده است و قرار 
است که جلسه ای با حضور او، روسای فدراسیون ها و پیشکسوتان داشته باشیم. 
قرار است در این جلسه هم گودرزی نیز حضور داشته باشد و منتظر هستیم که 

وزیر ورزش و جوانان موافقت کند.
هاشــمی در مورد نامه به جهانگیری معاون اول رئیس جمهور نیز گفت: تغییر 
اساســنامه قبل از المپیک لندن منجر به تعلیق فوتبال شــد. یک سال قبل از 
المپیک لندن نیز از ســوی فدراسیون هایی مثل قایقرانی، تیر و کمان و کمیته 
بین المللی المپیک صحبت شد که باید اساسنامه فدراسیون های ملی کشورها 
بر گرفته از اساسنامه تخصصی باشد، البته با درنظر گرفتن منافع ملی. همچنین 
نباید متحدالشکل باشد. در اساســنامه برکناری نباید باشد و استعفا نیز باید در 
مجمع عمومی مطرح شود و رییس مجمع رییس فدراسیون است اما مهمترین 

موضوع اساسنامه تخصصی برای هر رشته است.

به ما خرده می گیرند چرا موضوع را رسانه ای کرده اید
وی ادامه داد: وزارت ورزش نشســت هایی را برگزار کرد که اساسنامه اصلاح 
شــود. اصل حرکت خوب بود اما دیدیم اساسنامه به سمت متحد الشکل شدن 
دارد می رود. هفت بار مکاتبه کردیم. به ما خرده می گیرند چرا موضوع را رسانه 
ای کرده اید. نامه ای با امضای شــهنازی درباره نــگاه های کمیته بین المللی 
المپیک فرستادیم اما دوباره توجهی نشد. اگر به معاون رئیس جمهور نامه زدم 

وظیفه ذاتی ما است.

اگر کمیته ملی المپیک نامحرم است پس چه کسی 
محرم است؟

هاشــمی همچنین گفت: خبری به ما رسید که نامه ای 
به هیات دولت رفته که من اصلا آن را ندیدم. بخشی از 
محتوای آن را متوجه شدم و وقتی به کمیسیون ها رفته 

بود متوجه شــدم. هفت بار نامه زده بودیم که برای تعییر 
اساســنامه نظر ما را هم بگیرید. حتی از برخی روســای 
فدراسیون ها ســوال کردم که آنها نیز از تغییر اساسنامه 

بی اطلاع بودند. همین اساسنامه که ملاک عمل هست 
نیز رعایت نشده بود. برخی می گویند دنبال این 

هســتیم فدراســیون ها زیر نظر کمیته 
بیایند در حالی که معتقدیم فدراسیون 

ها باید اســتقلال داشــته باشــند. 
در دنیــا خیلــی از فدراســیون ها 
توسط دولت حمایت می شوند اما 
چارچوب ها نیز رعایت می شود. 
اگــر من به عنــوان کمیته ملی 
المپیک نامحرمم چه کســی 

محرم است. من اشتباه کردم 
جلوی یک فاجعــه بزرگ را 

گرفتم؟

نوکر وزارت ورزش 
نیستم

رییــس کمیتــه ملی 
المپیک در پاســخ به 
این پرسش که آیا در 
صورت تصویب آن 
بند مــورد بحث در 
اساسنامه احتمال 
ایــران از  تعلیــق 
المپیــک وجــود 

دارد گفــت: ایــن 
بدبینانه تریــن حالت 

است که ان شا ء الله کار به چنین مواردی کشیده نمی شود.
او ادامــه داد: اگر حرف دل فدراســیون ها و ورزش را می زنم کار بدی اســت؟ 
دوستان من باید ناراحت شوند؟ اگر من مطلع نمی شدم و این بند تصویب می شد 
چه اتفاقی می افتاد؟ آیین نامه هیات های استانی را بخوانید ببینید چه وظایفی 
دارند. من دولتی هستم اما نوکر وزارت ورزش نیستم و معیارهایی که می گویند 
این نهادها دولتی هســتند را قبول ندارم. از طرفی این تصمیم به دولت آسیب 
می زند. تدبیر این است کار جمعی کنیم و این نیست که هاشمی فکر کند فقط 
خودش می فهمد. او گفت : گفته می شود دارند مورد پیشنهادی را تصویب می 

کنند که البته بعید می دانم.

اختلاف شخصی ندارم
هاشمی در پاسخ به این پرســش که منشا اختلافات را کجا می داند؟ گفت: 
من اختلاف شــخصی ندارم. بهتریــن تصمیم برای من این اســت به میز و 
صندلی ام بچسبم و آرامش داشته باشــم اما عزت انسان و مسئولیتش کجا 
رفته است. یک تصمیم اشــتباه حتی کوچک هم باشد بعدها می بینیم چقدر 
به ورزش آسیب می زند. به فدراسیون ها گفته ایم به موضوع ورود پیدا نکنند. 
از طرفی اگر به فدراسیون تفهیم شود که به آن اعتمادی نیست این دغدغه 
را دارم که نمی توانم برنامه ریزی بلند مدت داشــته باشــم و این کار بر روی 
عملکردها اثر می گذارد. حتی ممکن است شرایطی برای یک فدراسیون در 
آســتانه المپیک به وجود آید که ما را غافلگیر کند.رئیس کمیته ملی المپیک 
همچنیــن گفت: من از گودرزی خواهش کردم طبق آیین نامه ســه نماینده 
از روسای فدراسیون ها در جلسات شــورای برون مرزی باید باشند اما الان 
آنها را حذف کرده اند. گفته ایــم حداقل آیین نامه را اصلاح کنند. یا گفته ایم 
شــورای عالی دوپینگ را تشــکیل دهند و می شــود آنجا برخی موضوعات 

محرمانه را مطرح کرد.

رسول خادم چکیده ورزش است و دغدغه اش را گفته
هاشمی درباره ی نامه رسول خادم به رئیس جمهور نیز گفت: من خادم را ندیدم 
. خادم چکیده ورزش است و دغدغه اش را گفته و تا کی باید به سراغ من بیاید. با 
نوع ادبیاتی که به کار برده خواسته بگوید نگران هستیم و زنگ خطرها رو روشن 
شده و باید نگران باشــید. خادم آبرویش را گذاشته است.وی همچنین گفت: 
با در نظر گرفتن دغدغه های دولت تغییر اساســنامه کار ســختی نیست و می 
شود خیلی کارها را انجام داد اما نه با عبارات خشن. کمیته ملی المپیک اعلام 
آمادگی می کند در نوشتن اساســنامه به فدراسیون ها کمک کند.او با اشاره به 
نامه مازیار ناظمی گفت: این حرف کار غیر کارشناســی اســت. ماده 52 و 53 

اساسنامه، اختیارات مالی را می دهد نه موارد دیگر.

در 24 مرداد اساسنامه فدراسیون فوتبال از 
موصوبات جلسه هیات دولت بود

هاشــمی در مورد اساســنامه فدراســیون فوتبــال نیز گفت: 
فوتبال تعلیق شد و پس از آن اساسنامه نوشته شد. علت تعلیق 
فوتبال ما در آن زمان این بود که ســه ســال متوالــی نامه زده 
بودند اساسنامه اصلاح شود. اساســنامه توسط کمیته انتقالی 
نوشته شد و یک تهدید به فرصت تبدیل شد.هاشمی ادامه داد: 
دو نگاه در آن زمان وجود داشــت؛ یکی برگرفته از فیفا بود 
که طبق آن گفته می شــد نیازی به تصویب 
در هیات وزیران نیست اما فکر کردیم 
نیاز اســت و در تاریــخ 30 تیر 86 با 
امضــای رییس ســازمان تربیت 
بدنی وقــت بــه داودی معاون 
رییس جمهور داده می شــود. 
بعــد از اینکــه اساســنامه به 
تصویب فیفا رسید به سازمان 
تربیــت بدنــی داده شــد و از 
طریق کانال معاونت حقوقی 
به معاون اول رییس جمهور 
داده شــد. و او نیــز گفت در 
کمیسیون فرهنگی مطرح 
شود. محمد شیخ السلامی 
دبیر کمیسیون فرهنگی نیز 
نامه را بــه افرادی مثل قروه 
ای و متکــی ارســال کرد و 
رونوشــتی به سازمان تربیت 
بدنی دادند. در ســال 92 که 
دولــت تغییر می کنــد در 24 
مرداد اساســنامه فدراسیون 
فوتبــال از موصوبات جلســه 
هیــات دولت بــود و در پایگاه 
خبری نهاد ریاست جمهوری 

نیز گذاشته شد.

چهره روزاینستوگرافی

مسابقات اسکی قهرمانی 
تحت عنوان جام شهدای 
نیروهای مسلح در دو 
رشته آلپاین و بیاتلون صبح 
امروزیکشنبه در پیست اسکی 
شمشک برگزار شد.

خبر آخر

دادگان: شرایط مهیا باشد 
در انتخابات شرکت می کنم

محمد دادگان در پاســخ به این سوال که آیا بنا دارد 
در انتخابات فدراســیون کاندیدا شود، گفت: یک 
صحبت کلی در این زمینه دارم و آن اینکه به نظرم 
اگر کسی بخواهد کاندیدا شود باید یکسری شرایط 

را داشته باشد. 
اگر شرایط بخواهد مثل الان باشد خب خود آقای 
کفاشــیان هســتند. به نظرم کســی بایــد بیاید که 
مســئولان او را حمایت کنند و رسانه ها و مردم هم 
پشــت او باشــند یعنی با حضور او مردم خوشحال 
شــوند و رســانه ها و مســئولان هــم از او حمایت 
لازم را داشــته باشــند. اگــر ایــن اتفــاق رخ دهد 
 کاندیدا می شــوم ولی هنوز این شرایط ایجاد نشده 

است.

 تور بکام 
برای مسی و زلاتان

بازیکــن اســطوره ای فوتبــال انگلســتان در نظر 
دارد لیونل مســی و زلاتــان ابراهیموویــچ را به تیم 
میامــی یونایتد ببــرد. هافبــک پیشــین تیم های 
منچســتریونایتد و رئال مادرید در نظر دارد مهاجم 
آرژانتینــی بارســلونا را به تیم میامــی یوناتید آمریکا 
در MLS ببــرد.   بــکام در نظر دارد با پیشــنهادی 
اغواکننده، دارنده پنج تــوپ طلای برترین بازیکن 
جهان را برای پیوســتن به این تیم آمریکایی متقاعد 
کند. مســی در 33۷ بازی برای بارســلونا 305 گل 
به ثمر رســانده اســت و بعید به نظر می رسد باشگاه 
اسپانیایی به این بازیکن اجازه جدایی دهد با این حال 
بکام تلاش می کند تا این مهاجم را به فوتبال آمریکا 
ببرد.  البته زلاتان ابراهیموویچ هم در فهرست بکام 
قــرار دارد. این دو زمانی در پاریســن ژرمن همبازی 

یکدیگر بوده اند.

پیروزی ارزشمند لستر سیتی 
در زمین واتفورد

تیم فوتبــال لســتر ســیتی در هفته بیســت و نهم 
رقابتهای لیگ برتر انگلیس برابر واتفورد به پیروزی 
رســید. تیم های فوتبال واتفورد و لستر سیتی شنبه 
شــب در چارچــوب هفته بیســت و نهم لیــگ برتر 
انگلیس برابر هم صــف آرایی کردند که این دیدار را 
تیم لستر سیتی با حســاب یک بر صفر به سود خود 
پایان داد. رباض محــرز در دقیقه 56 زننده تنها گل 
این دیدار بود. لستر سیتی که از توقف مدعیان شهر 
لندن در روز شنبه نهایت بهره را برده است با این برد 
60 امتیازی شــد و ضمن مســتحکم تر کرد جایگاه 
خود در صدر جــدول، فاصله اش را بــا تاتنهام به 5 
امتیاز رساند. این تیم با آرسنال، تیم سوم جدول هم 

8 امتیاز فاصله دارد.

در چه صورت بازبینی صحنه 
در فوتبال اعمال می شود؟

فدراســیون بین المللی فوتبال، فیفا، در نظر دارد 
طرح بازبینی صحنه های مشــکوک را در دســتور 
کار قرار دهد اما اکنون ســوال اینجاست که کدام 
صحنه ها مورد بازبینی واقع می شــوند. در جلســه 
ای کــه روز گذشــته در کاردیــف ولز برگزار شــد، 
تصمیم بر این شد که برای جلوگیری از اشتباهات 
داوری، تصاویر مشــکوک از طریــق ویدیو بازبینی 
شــوند. جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا، در خصوص 
این طــرح اظهار کرد: ما امــروز تصمیمی تاریخی 
برای فوتبال اتخــاذ کرده ایم. بــرای اتخاذ چنین 
تصمیمــی به حرف هــواداران، بازیکنان، و جامعه 
فوتبال گوش سپرده ایم و خرد جمعی را مد نظر قرار 
داده ایم.  نمی توانیم چشــمانمان را بر روی آینده و 
فناوری ببندیم البته این بدین معنی نیســت که این 
فنــاوری حتما جواب دهد. این یک دگرگونی بزرگ 
اســت و ما در مرحله آزمایش هســتیم. باید خیلی 
مراقب باشــیم چراکه این فناوری برای مراقبت از 

فوتبال می آید.
اکنون ســوال اینجاســت که بازبینــی صحنه های 

فوتبال در چه مواردی اعمال می شود.
1- برای مشــخص شــدن اینکه توپ از خط دروازه 

رد شده یا خیر.
2- برای مشخص شــدن تصمیمات صحیح اخراج 

بازیکنان.
3- برای مشخص شدن خطاهای پنالتی.

4- برای مشخص شدن اشتباهات هویتی بازیکنان.

داستان تکرای حاجی مایلی و اوین!
حمد مایلی کهن نسبت به صحبت های علی کفاشیان به شدت واکنش نشان داد.
پس از آنکه علی کفاشیان خبر شکایت فدراسیون فوتبال علیه مایلی کهن را تایید 

د کرد مدیر فنی سابق تیم امید که به شدت از این مساله ناراحت  حاشیه بو در 
مراسم تقدیر از داوران فوتبال بانوان، مصاحبه 

کفاشــیان با خبرنــگاران را قطع کرد و رو به 
رییس فدراســیون فوتبــال، گفت: من 

آمده ام که مرا به اوین ببری! تو چه کاره 
هستی که بخواهی با من برخورد کنی.
پــس از این موضوع افــراد حاضر در 
ســالن او را از این محل دور کردند اما 

در حالیکه سالن را ترک می کرد گفت: 
من هم باید کی روشــی شوم تا شرایط 

به نفع من باشد.

نوکر وزارت ورزش نیستم
ورزشواکنش شدید کیومرث هاشمی به اختلافات با وزارت ورزش و گودرزی


